
Protokół nr 5.2013 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca: 

odbytego w dniu 24 czerwca 2013 r. o godz. 1500 
w  sali narad Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich  w Górzycy  

ul. Polna 8/1. 
 

1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie          
z listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych 
Rady Gminy Górzyca /listy obecności w załączeniu. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
posiedzenia. 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  przedstawił  porządek posiedzenia 
 
Porządek posiedzenia: 
  

1. Sprawozdanie finansowe Gminy Górzyca za 2012 r. wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 2012 r. 

2. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie przez 
Gminę Górzyca służebności przesyłu. 

3. Projekt uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Górzyca wspólnie               
z Gminami: Czerwieńsk, Siedlisko, Nowa Sól, Otyń, Sulechów, Zielona 
Góra, Krosno Odrzańskie, Cybinka, Kostrzyn nad Odrą Umowy 
partnerskiej z Województwem Lubuskim. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowa 
Sól. 

5. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Górzyca 
czasowego zakazu sprzedaży napojów alkoholowych. 

6. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Budżetowej Gminy 
Górzyca na 2013 r. Nr XXV.128.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 

7. Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w okresie wakacyjnym. 

 



8. Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. 
Funduszy Strukturalnych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 
 

Realizacja porządku obrad: 
 
Ad. 1 
Sprawozdanie finansowe Gminy Górzyca za 2012 r. wraz ze sprawozdaniem              
z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 2012 r. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
 
Brak dyskusji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 4 głosy „za”. 

 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie przez Gminę 
Górzyca służebności przesyłu. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon Podinspektor  ds.  
budownictwa , inwestycji, gosp. przestrzennej i dróg.  Poinformował, że Starke 
Wind Górzyca Sp. z o.o. z siedzibą Gorzowie Wlkp. wystąpiło z prośbą                      
o wydanie zgody na zlokalizowanie na terenie działki o nr ewid. 157/6 obręb 
Laski Lubuskie oraz działek nr ewid. 202/6, 203, 204/3, 205, 207/5 położonych 
w obrębie Radówek będących własnością Gminy Górzyca linii 
światłowodowych, telekomunikacyjnych   i elektroenergetycznych związanych      
z budową i funkcjonowaniem farmy wiatrowej. Zgodnie z art. 3051 ustawy z 
dnia 23 kwietnia 1964 r. Kodeks cywilny, nieruchomość można obciążyć na 
rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub którego własność stanowią 
urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że 
przedsiębiorca może korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości 
obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem tych urządzeń (służebność przesyłu). 
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy o samorządzie gminnym, 
podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gmin, przekraczających zakres 
zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, należy do wyłącznej właściwości 
rady gminy. W związku z powyższym Wójt Gminy Górzyca wnioskuje                      
o podjęcie niniejszej uchwały. 

 

 



Brak dyskusji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 4 głosy „za”. 
 
Ad. 3 
Projekt uchwały w sprawie zawarcia przez Gminę Górzyca wspólnie                     
z Gminami: Czerwieńsk, Siedlisko, Nowa Sól, Otyń, Sulechów, Zielona Góra, 
Krosno Odrzańskie, Cybinka, Kostrzyn nad Odrą Umowy partnerskiej                
z Województwem Lubuskim. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon Podinspektor  ds.  
budownictwa , inwestycji, gosp. przestrzennej i dróg.  W uzasadnieniu 
poinformował, że  podstawą wspólnych działań będzie umowa Partnerska           
o wspólnej realizacji projektu pn. ,,Lubuskie aktywne turystycznie”, w tym 
zadania inwestycyjnego związanego z budową 10 małych przystani (zadanie 
inwestycyjne to część projektu dotycząca budowy małych przystani w gminach 
nadodrzańskich). Partnerzy projektu powierzą Województwu Lubuskiemu 
pełnienie roli Beneficjenta.   
Partnerzy projektu zobowiązują się:  

− w ramach prac przygotowawczych: do opracowania dokumentacji 
projektowej zadania inwestycyjnego wraz z kosztorysami oraz pozwoleniem 
na budowę (na każdą z gmin osobno  oraz na województwo lubuskie)                   
i przekazania niniejszej dokumentacji Beneficjentowi; (wydatek ten stanowi 
koszt własny gminy i nie kwalifikuje się do wsparcia z LRPO);  

− do zapewnienia otwartego i publicznego dostępu do infrastruktury rzecznej; 
− utrzymania i ponoszenia kosztów eksploatacji małej infrastruktury rzecznej 

przekazanej na własność gmin po zakończeniu realizacji projektu;  
− osiągnięcia wskaźników i efektów projektu w części dotyczącej zadania 

inwestycyjnego wspólnie z Beneficjentem;  
Beneficjent zobowiązuje się do: 
− realizacji zadania inwestycyjnego w ramach projektu ,,Lubuskie aktywne 

turystycznie”;  
− pełnienia roli Beneficjenta w tym Inwestora/Zamawiającego dla zadania 

inwestycyjnego.  

 
Wójt Gminy Robert Stolarski poinformował, że to działanie jest realizacją zadań 
w ramach projektu „Zagospodarowanie rzeki Odry i Warty”. 
 
Dyskusja: 
 

 



Radny Ireneusz Grzesiak wyraził obawę, że te działania to będzie kolejny 
pomnik w Górzycy, kolejne zadanie pochłaniające środki finansowe. Radny 
stwierdził, że zagospodarowanie rzeki Odry w obrębie Górzycy w postaci 
budowy przystani nie ma uzasadnienia. Brak jest zainteresowania tego typu 
obiektem w Górzycy. Jesteśmy mało atrakcyjni na taką inwestycję. Radny 
stwierdził, że obiekt będziemy musieli w przyszłości utrzymać, a jego zdaniem  
w gminie są inne ważniejsze zadania które tymi pieniędzmi można by wesprzeć.  
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie zgadza się z radnym, ponieważ tego 
typu inwestycje wpływają na atrakcyjność turystyczną gminy i są elementem 
promocyjnym gminy.  
 
Radny Dariusz Chwiałkowski spytał czy gmina ma pieniądze na przystąpienie do 
realizacji umowy partnerskiej w Województwem Lubuskim? 
Wójt Gminy odpowiedział, że wspomagamy się środkami Polsko-Niemieckiego 
Stowarzyszenia HUMANITAS. Płatność składki rozłożona jest na okres dwóch 
lat. 
 
Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że nie ma pieniędzy na ważne zadania                    
i inwestycje w gminie, jak np. wykonanie drogi wewnętrznej na osiedlu 
domków, wykonanie sieci kanalizacji deszczowo-burzowej na osiedlu 40-lecia 
PRL (zalana kotłownia po ostatnich ulewach). 
Wójt odpowiedział, że kwestia zalania kotłowni po ostatnich opadach deszczu 
była z radnym omówiona i zgodnie z ustaleniami dokonujemy naprawy. 
 
Radna Anna Wasilewska spytała jakie konsekwencje grożą Gminie Górzyca                      
w przypadku negatywnej decyzji Rady Gminy? Ponadto spytała czy projekt 
przystani dla wszystkich uczestników projektu jest już określony, czy jest 
dowolność? 
Wójt odpowiedział, że konsekwencją będzie nie ujęcie Gminy Górzyca                       
w projekcie. Jesteśmy uczestnikami projektu na zasadach partnerskich.                      
W ramach projektu będzie następowało zagospodarowanie rzek Odry i Warty,            
w kolejnych etapach do Gorzowa Wlkp. Stwierdził, że jest duże zainteresowanie 
już teraz turystów, zwłaszcza z Niemiec, rozwojem tego typu turystyki.                  
Wójt dodał, że te działania mają na celu promocję regionu i są nadzorowane 
przez Urząd Marszałkowski. 
 
Radna Anna Wasilewska spytała czy już teraz jest zainteresowanie turystów oraz 
inwestorów? 
Wójt odpowiedział, że tak. Dodał, że jest to kompleksowe działanie wszystkich 
uczestników projektu.  
 

 



Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że rzeka Odra i jej okolice jest zaniedbana               
i mało urokliwa. Już teraz wymaga prac porządkowych, bo znajduje się tam dużo 
śmieci. Ponadto dodał, że będzie to kolejna inwestycja wymagająca 
systematycznych nakładów finansowych w przyszłości. 
Wójt odpowiedział, że naszym kosztem będzie wpłata składki członkowskiej ze 
środków Polsko-Niemieckiego Stowarzyszenia HUMANITAS. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 2 głosy „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowa Sól. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Sławomir Czapłon Podinspektor  ds.  
budownictwa , inwestycji, gosp. przestrzennej i dróg. Uchwała dotyczy 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowa Sól - Miasto                                         
jako liderowi zadania inwestycyjnego pn. ”Budowa przystani rzecznych na 
Odrze w miejscowościach: Siedlisko, Stara Wieś (Gmina Nowa Sól), 
Bobrowniki (Gmina Otyń), Pomorsko (Gmina Sulechów), Krępa (Gmina 
Zielona Góra), Nietków (Gmina Czerwieńsk), Gostchorze (Gmina Krosno 
Odrzańskie), Urad (Gmina Cybinka), Górzyca, Kostrzyn nad Odrą”                           
z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji projektowej przystani rzecznej                                         
w miejscowości Górzyca. Dotacja będzie stanowiła wkład własny Gminy                 
w budowę przystani. Pozostałe środki finansowe na wykonanie przystani 
zostaną pozyskane z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego                 
w ramach projektu „Lubuskie aktywne turystycznie”. 
 
Radna Anna Wasilewska spytała w jakiej wysokości wkładu własnego ponoszą 
pozostałe gminy? 
Wójt odpowiedział, że wkłady własne stanowią wspólne koszty projektu                  
i przygotowania całej dokumentacji. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 2 głosy „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”. 
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Górzyca 
czasowego zakazu sprzedaży napojów alkoholowych. 
 

 



Projekt uchwały  przedstawiła i omówiła Pani Ewa Piechota Główny specjalista 
ds. Ew. działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych 
osobowych Urzędu Gminy w Górzycy. Uzasadniając poinformowała, że w 
dniach od 01 sierpnia 2013 r. do 03 sierpnia 2013r odbędzie się na terenie 
miasta Kostrzyn nad Odrą Koncert XIX Przystanek Woodstock. W dniu             
18 czerwca 2013r. Burmistrz Miasta Kostrzyn Nad Odrą zwrócił się do Wójta 
Gminy Górzyca aby w celu zwiększenia bezpieczeństwa podczas imprezy 
wprowadzić również na terenie Gminy Górzyca, zakaz sprzedaży: 
a) napojów alkoholowych powyżej 4,5 %do 18 % zawartości  alkoholu                    
(z wyjątkiem piwa), 
b) napojów alkoholowych powyżej 18% zawartości alkoholu. 
W związku z powyższym przedkłada się niniejszy projekt uchwały. 
 
Dyskusja: 
- Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że nie będziemy ograniczać możliwości 
zarobkowania dla handlu z terenu gminy. Uważa, że sprzedaż alkoholu na 
terenie gminy Górzyca nie stanowi zagrożenia dla imprezy organizowanej                
w Kostrzynie nad Odrą. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że zakaz sprzedaży napojów 
alkoholowych może się ewentualnie odnieść jedynie do stacji paliw Shell, 
usytuowanej na granicy z Kostrzynem nad Odrą. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej   w wyniku głosowania jawnego: negatywna, 
wynik głosowania na 5 obecnych ze składu komisji 5 głosów „przeciw”. 

 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2013 r. Nr XXV.128.2012 z dnia 21 grudnia 2012 r. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała, że zwiększa się dochody budżetu gminy na 2013 r. o kwotę 
407.667 zł w tym dochody bieżące 407.667 zł. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 4 głosy „za”. 
 
Ad. 7 
Plan działań szkół i Gminnego Ośrodka Kultury w okresie wakacyjnym. 
 

 



Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali pisemne Plany działań 
szkół oraz Gminnego Ośrodka Kultury. Stwierdził, że na posiedzeniu komisji 
obecna jest Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Dyskusja: 
- Radny Krzysztof Urbański poinformował, że pomimo wcześniejszych 
zapewnień, że Niepubliczne Szkoły w Pamięcinie i Żabicach będą dostępne dla 
uczniów w okresie wakacji są informacje, że jednak nie i ponadto w miesiącu 
lipcu nieczynne będą funkcjonujące tam oddziały przedszkolne. 
Wójt odpowiedział, że wg posiadanych  informacji szkoły będą dostępne             
w okresie wakacji dla zainteresowanych uczniów, wyjaśni zgłoszoną  przez 
radnego wątpliwość i  odpowie na sesji. 
 
Opinia komisji sfery socjalnej   w wyniku głosowania jawnego: pozytywna, 
wynik głosowania na 5 obecnych ze składu komisji 5 głosy „za”. 
 
Ad. 8 
Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. Funduszy 
Strukturalnych. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Zespołu Agnieszka Pilarska. 
 
Dyskusja: 
- Radna Anna Wasilewska spytała czy projekt „W cztery strony świata z własną 
historią” ma szanse na realizację w kolejnych latach? 
Pani Agnieszka Pilarska odpowiedziała, że w tym roku brak jest kwalifikacji, 
jednak jeżeli będzie taka możliwość to będziemy starali się jeszcze wrócić do 
jego kontynuacji. 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała gdzie będzie zlokalizowana „Siłownia pod 
chmurką”? 
Pani Agnieszka Pilarska odpowiedziała, że w parku ul. Odrzańska. 
 
Opinia komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej  w wyniku 
głosowania jawnego: pozytywna, wynik głosowania na 4 obecnych ze składu 
komisji 4 głosy „za”. 
 
Ad. 9 
Wolne wnioski i informacje.  
 
- Wójt poinformował, że w międzyczasie  przeprowadził rozmowę telefoniczną 
z Dyrektor Niepublicznych Szkół w Pamięcinie i Żabicach Alicją Kucharczyk     
i wyjaśnił, że oddziały przedszkolne w Żabicach i Pamięcinie w miesiącu lipcu 

 



są nieczynne z uwagi na brak zainteresowania i deklaracji rodziców do 
uczestnictwa dzieci. Jest małe zainteresowanie frekwencją dzieci w okresie 
wakacji. Wójt dodał, że na sesji Rady Gminy obecni będą przedstawiciele 
Niepublicznej Szkoły Podstawowej. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zgłosił, że w dwóch przyłączach kanalizacyjnych 
do domków jednorodzinnych po ostatnich opadach deszczu co się dzieje. Radny 
prosi o zwrócenie uwagi. 
Wójt odpowiedział, że wskazane przez radnego miejsca są już monitorowane. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że obserwuje systematyczne wykaszanie 
poboczy dróg powiatowych np. Rzepin – Cybinka, jednak nasze drogi w gminie 
są zarośnięte i stwarzają zagrożenie dla ruchu drogowego złą widocznością, 
zwłaszcza wybiegających dzikich zwierząt, które przez wysokie trawy są 
widoczne dopiero na jezdni.  
Wójt odpowiedział, że będziemy monitować to zgłoszenie w Rejonie Dróg 
Powiatowych. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że podczas obowiązkowego szczepienia 
psów przeciw wściekliźnie zaobserwował małe zainteresowanie właścicieli 
psów, które jego zdaniem  spowodowane było wysokim kosztem szczepienia – 
30 zł.  
Ponadto radny spytał czy gmina może stworzyć Elektroniczną Platformę Profilu 
Zaufanie?  
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zakończył wspólne 
posiedzenie komisji. Godz. 1600. 
  
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
        Przewodniczący Rady Gminy 
              (-) Krzysztof Bańka 

 


